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ACTA  DEL CONSELL TERRITORIAL DE CERDANYOLA 

Número sessió: 60

Caràcter: ordinari

Data: 14 de desembre de 2022

Hora: 19.00 hores

Lloc: Presencial – Espai Gatassa

Hi assisteixen: 

Nom entitat/organització/institució Càrrec dins del consell: 

Ass. C. Recreatiu Casal del Barrio (Fco. Carneros) Vocal

Grup Municipal PSC (José Antonio Ricis) Vocal

Grup Municipal En Comu Podem (Antonio Ruiz) Vocal

Ciutadà a títol individual (Salvador Herraiz Moya) Vocal

Ciutadana a títol individual (Cecília Roncero Nieto) Vocal

Salesians Sant Jordi (Antoni Vilarrubla) Vocal

Ciutadà escollit per la presidència (Juan de Maya) Vocal

AAVV de Cerdanyola (Javier Sánchez del Campo) Vocal

Grup Municipal C’s E.Fonseca Vocal

Col·lectiu de teatre EPMA  (Antoni Giménez) Vocal

As. Murciana Virgen de las Maravillas (Domingo de la Ossa) Vocal

As. Dones de Cerdanyola (Raquel Fernández) Vocal

Grup Municipal ERC (Eusebi Vidiella) Vocal

Maria Beatriz Delgado Castro Presidenta

Àngels Castillo Campos Secretària 

També assisteixen: 

Nom: Càrrec

Joan Campmajó Director Projectes Estratègics 

Antonio Rodriguez Avellaneda Com a públic
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Excusen la seva assistència: 

Nom entitat/organització/institució Càrrec dins del consell: 

Ass. Promoció Negoci Empresa Mataró – Rosalia Barot Vocal

Associació Gent Gran Cerdanyola (Juan Flores Crespo) Vocal

As. Cultural de Cerdanyola (Pedro Barroso) Vocal

As. Radio la Voz de Cerdanyola Vocal

AEE Camí del Cros (Sergi Luque) Vocal

No assisteixen:

Nom entitat/organització/institució Càrrec dins del consell: 

Ass. de Ciutadans Guineans i Amics del Maresme Vocal

Casa de Andalucía Vocal

Grup Municipal Junts x Mataró Vocal

Parròquia M. Auxiliadora Vocal

C.C.A.Hermandad Ntra. Sra. del Rocío Divina Pastora Vocal

Ciutadà a títol individual (Raúl Yeste) Vocal

AAVV de Cerdanyola (S.LLanto) Vocal

Assoc. per la Cultura i la Cohesió Social Mataró Cultural Vocal

AMPA Camí del Cros -Elida Rodriguez Vocal

Ordre del dia: 

1. Lectura i aprovació, si s’escau,  de la darrera acta del Consell Territorial 

               ordinari del dia 26 d’octubre de 2022.

2. Presentació  dels  resultats  de  l’enquesta  de  satisfacció  dels  serveis  de  recollida
selectiva i de neteja viària i de platges de la ciutat. 

3. Pressupost municipal 2023 

4. Projecte definitiu vorera Av. Gatassa costat del parc de Cerdanyola 

5. Recompte de persones sense llar

6. Actuació conjunta de «Desitjos» TEC i escoles del barri
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       7.    Precs i preguntes

19.15.- Comença la reunió del Consell Territorial (CT)
La Presidenta del Consell Territorial, senyora Beatriz Delgado no assisteix per baixa de malaltia
temporal. La substitueix el vicepresident del Consell senyor J.Antonio Ricis Saavedra qui agraeix
l'assistència, el temps i la implicació dels assistents en les diferents accions i projectes.  Dóna la
benvinguda a tots els assistents.

Punt 1. Lectura i aprovació, si s’escau,  de la darrera acta del Consell Territorial 
ordinari del dia 26 d’octubre de 2022. 
No hi ha cap esmena i s’aprova per unanimitat.

Punt 2. Presentació dels resultats de l’enquesta de satisfacció dels serveis de recollida selectiva i de
neteja viària i de platges de la ciutat. 

(S'adjunta a aquesta acta la Presentació en format pdf).

Presenta el punt el senyor Joan Campmajó, director de Projectes Estratègics de l’Ajuntament de
Mataró, per tal de fer devolutiva de l’Estudi sobre la satisfacció envers el Servei de Neteja i Reco-
llida Selectiva de Mataró. L’objectiu general de l’estudi és l’anàlisi i valoració del servei de neteja
i recollida selectiva d’escombraries de la ciutat de Mataró per copsar l’efecte del nou contracte i
pel desenvolupament d’accions de comunicació i sensibilització per a la ciutadania. El treball de
camp s’ha realitzat des del 9 de juny al 7 de juliol de 2022.

Comença explicant que l’any passat es va iniciar el contracte de neteja viaria amb dos objectius
principals: Millorar la neteja a l’espai públic i començar nous models de recollida de la brossa.

Dins el contracte es contempla una part per fer campanyes, així com una enquesta ciutadana que
es va realitzar al juny, es van enquestar 500 persones. Cal dir que ja s’havia fet una altra enquesta
en l’any 2017 i al 2019. Això  serveix per fer comparatives i poder valorar com s’ha anat evoluci-
onant.

A Cerdanyola, concretament es van enquestar 156 persones.

Es projecta un power point on va explicant la valoració i resultat de l’enquesta del mes de juny.
Per exemple, en quant a neteja: A la zona de platja es valora de forma correcte, a la ciutat s’aprova
amb un 5,4 i es manifesta l’incivisme com un reflex de consciencia.

Al barri de Cerdanyola, es considera la neteja de la platja molt bona, al centre de la ciutat molt be,
suspèn l’incivisme i s’aprova la neteja als parcs i jardins. Es considera però que el barri no està
prou net a causa del comportament del ciutadà.

Quan es preguntava sobre on estava la brutícia en el centre de la ciutat es responia: brossa fora
dels contenidors, excrements dels gossos i allò que llença el ciutadà.

A Cerdanyola s’opina el 57% que és a causa de la brossa que llença el ciutadà.

 Sobre «Fem dissabte»: Consisteix en una neteja a fons d’uns carrers determinats. El primer
es va fer al maig i ara, al desembre es torna a fer al barri de Cerdanyola. La visió global
d’aquest servei és molt bona.

 Sobre «Mataró Neta»: està molt ben valorat el servei. Hi ha un 53% que la conec però no-
més la utilitzen un 18%. es resolen més de 1000 incidències al mes.
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Majoritàriament a Cerdanyola la gent no la conec, està molt ben valorat però poc utilitzat.

 Sobre la «Recollida de la brossa»: es valora la proximitat  dels  contenidors,  la facilitat
d’obertura i la capacitat del contenidor.  La queixa arriba perquè hi ha brutícia al voltant
dels contenidors.

Cerdanyola opina un 48% que ara és millor la neteja comparant-la amb el resultat d’altres
enquestes.

 Sobre la «Recollida de Mobles»: es puntua amb un 8,5 i amb la mateixa puntuació es fa al
barri de Cerdanyola. El coneixement del servei a Cerdanyola és d’un 80%.

 Sobre el «Servei porta a porta comercial»: Es puntua amb un 7,4 A Cerdanyola el coneixe-
ment que te la població és menor que la resta de la ciutat però es puntua amb un 7,9

Torn de paraules:

Raquel Fernández: pregunta quan es va fer l’enquesta. També fa referència a les fulles i bran-
ques que aquests dies hi ha a les voreres i carrers del barri afegint que poden provocar relliscades i
caigudes.

Senyor Campmajó respon que l’enquesta es va realitzar al juny. L’any passat es va fer una en-
questa al desembre i aquest any s’ha fet seguint la formalitat del contracte.

En relació a les fulles i branques informa que hi ha durant tot l’any, inclús a l’estiu; per tenir els
carrers completament nets hauríem de tenir una màquina per cada carrer per tal de recollir les fu-
lles.

Es crea un debat sobre la inundació de fulles al terra, posant sobre la taula inconvenients però
també beneficis de tenir vegetació.

Javier Sánchez del Campo: Diu que és una enquesta representativa i la qualifica com molt bona,
aporta qüestions curioses. Sobre la valoració dels contenidors, els enquestats de Cerdanyola diuen
que suspenen la neteja de l’entorn i aproven la capacitat; i l’accessibilitat està valorada en un 7.
Segons el senyor Javier és una sorpresa ja que ell demana contenidors accessibles que actualment
no hi ha. Sobre el porta porta comercial senyala que el 31% diu que és excel·lent, el 27 % notable
i el 8 % correcte. En canvi ell opina que el porta porta de Cerdanyola és insuficient.

Senyor Campmajó respon que això no vol dir que no hagi problemes, tot i que el greu està en la
neteja al voltant dels contenidors. Sobre el porta porta comercial diu que el que es pregunta és si el
servei és bo o no, no pas si és suficient.

Antonio Ruiz: opina que hem millorat en la neteja però cal continuar treballant, ja que encara els
contenidors són bruts i sobretot cal conscienciar a la ciutadania.

Toni Giménez: pregunta quantes persones discapacitades es van entrevistar.

Senyor Campmajó diu que no te aquesta dada, no obstant preguntarà a l’empresa si la té.
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Punt 3. Pressupost municipal 2023 
Intervé el vicepresident i regidor senyor J.Antonio Ricis per explicar-ho. Pel que fa al pressupost 
2023 informa que es congelen els impostos. Puguen les tarifes del Sorrall que ho fan per 
contracte. 
La proposta de pressupost de l’Ajuntament puja a 155,41 milions (154,07 al 2022, un 0,87 %
d’increment).  Un  any  més,  i  malgrat  haver  fet  el  traspàs  de  l’Institut  Miquel  Biada  a  la
Generalitat, és el pressupost més elevat de la història. En canvi, el pressupost consolidat amb les
societats municipals arribarà a 186,99 milions, un 0,89 % menys que al 2022 (188,68 milions). 

Es tracta d’un pressupost enfocat a la resiliència, d’adaptació a l’actual context d’elevada inflació
i incerteses econòmiques, però a la vegada amb l’horitzó de transformació de Mataró en el marc
de  l’Agenda  2030  i  amb  l’objectiu  de  mantenir  al  màxim  la  cartera  de  serveis  oferts  per
l’Ajuntament.  Es  mantindrà  l’accent  en  les  polítiques  prioritàries  com la  seguretat,  la  neteja,
l’atenció  a  les  persones  i  l’habitatge.  És  a  més  l’últim  pressupost  del  mandat  2019-2023:  la
majoria d’accions del Pla de Mandat tenen un nivell d’assoliment molt alt (74,6 % a l’octubre)
malgrat els imprevistos que han suposat primer la pandèmia, i ara la crisi energètica, l’alça de
preus i els problemes de subministrament de materials.

L’endeutament del grup Ajuntament (amb empreses públiques i Consorci per al Tractament dels
Residus Sòlids Urbans) es rebaixarà en 3 milions d’euros. Durant el mandat, l’endeutament ha
passat del 75,46 % liquidat a finals de 2019 a la previsió de 54,27 % quan es tanqui el 2023. 

A banda de l’augment de costos dels consums elèctrics i altres subministraments, i de carburant, el
pressupost  de  despeses  corrents  de  l’Ajuntament  inclou  altres  variacions  com  l’increment
retributiu aprovat per l’Estat per als treballadors municipals (2,4 milions); noves contractacions
per  atendre,  per  exemple,  la  major  demanda  per  la  gratuïtat  de  l’I2  a  les  escoles  bressol,  o
l’augment de la càrrega financera per la pujada dels tipus d’interès (1,2 milions). 

L’estat espanyol ha transferit més diners que mai a les autonomies i això ajuda. S’ha baixat el
consum però els preus pugen, el bus ens genera gran despesa. Es cobriran tots els serveis.
Quant a accions, hem obert la presó, l’espai Mataró Connecta, el Cafè Nou.

Torn de paraules: 

Eusebi Vilardell: pregunta quan tindrà l’Ajuntament de Mataró la partida econòmica que li deu la
Generalitat.
El Vicepresident del Consell diu que ho preguntarà.

Emili Fonseca: diu que perquè els locals que tenen un gual i no s’utilitzen han de pagar brossa.

Domingo de la Ossa, reforça el tema dels guals, diu que ho considera un impost i no pas una taxa.

Punt 4. Projecte definitiu vorera Av. Gatassa costat del parc de Cerdanyola 

Es distribueixen els plànols en paper físic de com serà finalment la vorera. El regidor senyor Ricis
explica que a petició de l’Associació de Veïns de Cerdanyola mitjançant al·legació al projecte
quan estava en exposició pública s’han afegit aportacions sobre aquest tram de vorera situada a
l’Av. Gatassa, just davant de l’Auditori i a darrera l’escenari del Parc de Cerdanyola.
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S’ampliarà la vorera, es treuen les llambordes i es posaran panots.

D’aquesta manera es perden alguns aparcaments, ara el sistema d’aparcament en aquest tram serà
en línia i no pas en bateria

Aquesta transformació d’aquest tram de vorera és una reivindicació veïnal que ha estat escoltada i
consensuada.

Torns de paraules:

Juan de Maya: es queixa de com s’ha fet el canvi. Diu que aquest tema va sortir del Consell
Territorial, quan es presentaven temes pel pressupost municipal. I per tant, segons la seva opinió,
caldria que aquesta modificació hagués passat pel Consell territorial abans d’aprovar-se.
D’altra banda, explica que també caldria tapar el forat de davant la porta de l’anomenat «bunker».

Regidor senyor Ricis explica que històricament estava recollida la proposta. Però ara, aprofitant
les  millores  d’asfaltat  l’Associació  de  veïns  ha introduït  una al·legació  que ha estat  valorada
positivament i consensuada.

Es crea un debat sobre el procediment, tot i que la solució agrada a tothom.

Salvador Herraiz: pregunta si es tirarà a terra el mur de davant el «bunker».
Se li respon que no.

Punt 5. Recompte de persones sense llar

El regidor senyor J.Antonio Ricis explica que entre el dimecres 23 de novembre i el dijous 24 de
novembre  s’ha  portat  a  terme  el  recompte  de  les  persones  en  situació  de  sense  sostre  que
pernocten als carrers de Mataró. El dispositiu de la nit del 23 de novembre estava format per prop
de 140 persones voluntàries,  personal tècnic de Benestar Social i d’altres serveis municipals i
Creu Roja. La ciutat de Mataró es va dividir en 22 sectors que es van recórrer a partir de les 23 h.
A les zones més allunyades del nucli urbà i en punts de més difícil accés hi han anat equips de
Benestar Social acompanyats per la Policia Local de Mataró i al migdia s’han fet enquestes a les
persones  usuàries  del  menjador  de  Sant  Joaquim  per  a  persones  que  passen  per  diferents
situacions de vulnerabilitat.

Després d’aquestes jornades de treball s’han detectat 86 persones sense llar i amb aquest anàlisi es
podrà treballar per a l’elaboració d’un pla local per a l’abordatge del sensellarisme que ha d’anar
en la línia de la proposta de llei de mesures transitòries i urgents per fer front al sensellarisme i
erradicar-lo.

Torn de paraules:

Salvador Herraiz: pregunta si totes les persones eren de Mataró. 

Javier Sánchez del Campo: vol saber quants homes, dones i què es farà a la pràctica amb ells.

Es preguntarà al servei corresponen per donar resposta en el proper consell territorial.
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Punt 6. Actuació conjunta de «Desitjos» TEC i escoles del barri

La secretària  del  Consell  Territorial,  senyora Àngels  Castillo  explica  que el  divendres  16  de
desembre,  a les 10 hores, la Plaça de l’Onze de Setembre acollirà  l’acte  «Què desitges per a
Cerdanyola»?, organitzat  per la  Taula  d'entitats  de Cerdanyola,  conjuntament  amb els  centres
educatius del territori.

L’acte es presenta com una continuació de la iniciativa que es va emprendre el mes d'octubre amb
motiu de la XIII  Mostra d’entitats  de Cerdanyola amb la participació dels centres educatius i
entitats  de  Cerdanyola  que  van dissenyar  i  crear  unes grulles de  papiroflexia  en  les  que  els
escolars van escriure els seus desitjos per a la comunitat.

Un  cop  passada  la  festa,  els  membres  de  les  diferents  entitats  que  formen  part  de  la  Taula
d’Entitats de Cerdanyola van manifestar el seu agraïment i satisfacció per haver unit esforços les
escoles  i  instituts  del  barri  en  l’organització  de  la  XIII  Mostra  d’entitats  de  Cerdanyola,
manifestant la seva intenció de continuar compartint projectes i d’organitzar conjuntament nous
actes, amb els que els infants, els joves i les entitats, en tant que són col·lectius d’aprenentatge
mutu, puguin generar vincles més forts i permanents en el treball comunitari.

Així, en la proximitat de les festes nadalenques, l’acte del dia 16 de desembre consistirà en la
lectura dels desitjos que els infants i joves van escriure dins les  grulles que ja van elaborar per
decorar  la  Mostra,  arrodonint  l'acte  amb  una  cantada  de  cançons  per  part  dels  mateixos
participants.

I, tancant l'acte, es penjaran  grulles amb desitjos comunitaris a l’arbre de les entitats, situat al
davant del Centre Cívic de Cerdanyola.

D’aquesta manera el consell territorial queda informat d’aquesta acció de la Taula d’Entitats de
Cerdanyola (TEC) que va néixer i depèn del Consell territorial.

Punt 7.  Precs i preguntes

Javier Sánchez del Campo: expressa la seva queixa sobre l’organització de l’acte dels Premis
FEM conjuntament amb la Festa del Voluntariat. Va entendre que se mencionaria una persona
voluntària de l’Associació de veïns i no es va fer.

La secretària li explica que era molt complicat mencionar cada un dels voluntaris/es de la ciutat ja
que serien centenars. No obstant es recull la seva queixa i es treballarà per tal que els voluntaris/es
tinguin al llarg de l’any millor reconeixement, es procurarà trobar una fórmula on tothom estigui
valorat ja que sense les voluntaris/es no es farien una gran quantitat d’accions.

Javier Sánchez del Campo també informa que hi ha dos escocells perillosos que cal arranjar. Un
està situat al costat del kiosc dels cecs de la plaça Isla Cristina; i l’altra al carrer Rossellon, 59.

Juan de Maya: demana que els arbres que es talen que siguin substituïts.

El regidor senyor Ricis li respon que la replantada d’arbres comença al gener i es planten 700
arbres.

S’acaba la sessió a les 21.30 hores
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Signat per ÁNGELES CASTILLO CAMPOS (TÈCNIC/A MITJÀ/NA PARTICIPACIÓ CIUTADANA)
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Acords i/o compromisos:

1 Resposta  sobre  quan  tindrà  l’Ajuntament  de  Mataró  la  partida  econòmica  que  li  deu  la
Generalitat en relació al Miquel Biada.

2 Aportar més informació sobre  el recompte de persones sense llar del passat 23 de novembre

3 Demanar que s’arrangin dos escocells: Un està situat al costat del kiosc dels cecs de la plaça
Isla Cristina; i l’altra al carrer Rosselló, 59.

4 Enviar la presentació dels resultats de l’enquesta de satisfacció dels serveis de recollida selectiva i
de neteja viària i de platges de la ciutat.

Mataró, 14 de desembre de 2022.

Presidenta                                                                        Secretària 

Maria Beatriz Delgado Castro                  Àngels Castillo Campos
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